

ကျွန်ုပ်တို့ နားလည်အပ်သော ဗုဒ္ဓဘာသာ (၇)-

ပရမတ်ဘုရားရှင် (ဖန်ဆင်းရှင်)(က)

ဘာသာ သာသနာရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆန်းစစ်လျှင် ယေဘုယျ အားဖြင့် ဖန်ဆင်းရှင်ကို လက်ခံယုံကြည်ထားသော အုပ်စု နှင့် ဖန်ဆင်းရှင်ရှိသည် ဆိုခြင်းအား လက်မခံနိုင်သော အုပ်စုဟူ၍ ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ပညာရှင်များက ဆုံးဖြတ်ထားကြပေ သည်။ ထို့အနက် ဗုဒ္ဓဘာသာ ဟူသည် ဖန်ဆင်းရှင်ကို လက်မခံသော ဘာသာ တစ်ခု ဖြစ်၍ ရံခါ- ၎င်းကို သာသနာတစ်ခု Religion အုပ်စုမှ ပါယ်ဖျက်ရန်ပင် ကြိုးပမ်းမှုပင် တွေ့ရတော့သည်။

ထိုသို့ ဖြစ်ခြင်းမှာ ဝမ်းနည်းစရာပင်။ အမှန်မှာ ဖန်ဆင်းရှင် ဟူသည်မှာ နက်နဲသိမ်မွေ့လွန်း၍-- ပညာရှင်ဟူ၍ ဘွဲ့တံဆိပ် ယူထားသူတိုင်း နားလည်နိုင်သော အရာ မဟုတ်ဟု လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်ဘက်တွင် သာသနာ တစ်ရပ်ဟု ဆုံးဖြတ် ရာတွင် မိရိုးဖလာ အဝိဇ္ဇာထုကြီးအတွင်း ယစ်မူးနေသော ရှေးရိုးစွဲ ဂိုဏ်းတော်ဂါဒီ ဘုရားစာအလွတ်ကျက် အုပ်စုကြီး၏ ရပ် တည်ကိုယ်စားပြုမှု ပေါ်၌သာ ဆုံးဖြတ်ခြင်းကြောင့်သာ ဖြစ်တော့သည်ဟု ဆိုရမည် ဖြစ်သည်။ တနည်းအားဖြင့် အမှန် တရား ဆိုသည်ထက်- မောင်ပိုင်စီးနိုင်သော အုပ်စုကသာ ဘာသာတစ်ခု၏ ခေါင်းစဉ်တစ်ရပ်အား ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရထားခြင်း ကြောင့်ဟု ဆိုရမည် ဖြစ်သည်။

အမှန်စင်စစ် ဗုဒ္ဓဝါဒသည် ဖန်ဆင်းရှင်အား ပစ်ပယ်သောဝါဒဟု မည်သို့မျှ ဝန်ခံနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း ပိဋကတ်တော်အား ကျေညက်နှစ်သက်တိုင်း ဝန်ခံရမည် ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဤနေရာ၌ နက်ရှိုင်းရှုပ်ထွေးမှုများ ရှိနေသည့် အတွက် ရှင်းစရာ အတော်အတန် ရှိနေပေသည်။

ကိုယ်တော်ဂေါတမ ပစ်ပယ်သော အတ္တဝါဒ

မီးတိုင်ငယ် တစ်ခု လင်းဝင်းရန် ပိန်းပိတ်အောင်ထူသည့် အမှောင်ထုကြီးမှာ အပုံအပိုးသာ ဖြစ်၏။ အလားတူပင်-- ကိုယ် တော် ဂေါတမတည်းဟူသော ဗုဒ္ဓဘွဲ့ဆောင် ဉာဏ်စဉ်တော်ဆောင် ပုဂ္ဂိုလ်မြတ် တစ်ပါးပွင့်ပေါ်ရန်မှာ- အခြားအခြားသော ဉာဏ်စဉ်တော်ဆောင်များ ပွင့်ပေါ်ရန်အတွက် လိုအပ်သော ပတ်ဝန်းကျင် ပံ့ပိုးမှုကြီး လိုအပ်ပေတော့သည်။ ကိုယ်တော် ဂေါတမ မပွင့်ပေါ်မီပတ်ဝန်းကျင်ကြီးသည် ဆရာစဉ် ဖွင့်ဆိုသော အတ္တဝါဒကြီးနှင့်သာ လွှမ်းခြုံလျက် ရှိ၏။ တနည်းအားဖြင့် ဆရာစဉ်ဖွင့်ဆိုသော ဖန်ဆင်းရှင်ဝါဒ အုပ်ဆောင်းကြီးထဲမှ ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး ရုန်းထွက်နိုင်ခြင်း မရှိဘဲလျက် အမှန်စင် စစ် ပရမတ်ဘုရားရှင် (အလ္လာဟ်)အား ကိန်းဆိုက် သိမြင်နိုင်ခြင်း မရှိဘဲ- တာတမံပိတ်ဆို့ထားသည့် မြစ်ကြီးတစ်ခုကဲ့သို့ စီးထွက်ခြင်းမရှိ အမှိုက်သနစ်များဖြင့် ညစ်ထေးလျက် ရှိတော့၏။

ထိုသို့သော အခြေအနေတွင် ဘာသာတရား၌ မွေ့လျော်သူများက မူလဇစ်မြစ် ပရမတ်ဘုရားရှင် (အာရိဗီအခေါ် အလ္လာဟ်) အဂ္ဂညတရားအား တွေ့သိရန် အပြိုင်ကြိုးစားကြလေတော့သည်။ ယခုခေတ်တွင် ကွန်ပျူတာ နည်းပညာများအား အပြိုင် ကြိုးစားသကဲ့သို့ဟု ဆိုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်ဂေါတမသည် ထိုသို့ အပြိုင်ကြိုးစားသူများ အနက်မှ တစ်ဦးသာ ဖြစ် သည်။ ရှေးဘဝအဆက်ဆက် ပါရမီဖြည့်ဆီးခဲ့ရသည်ဟူသော ဒဏ္ဍာရီလာ မိုးကျရွှေကိုယ် မဟုတ်ချေ။

အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော်-- အရာရာအား အလိုလို မွေးရာပါ သိခဲ့ခြင်း မဟုတ်ဟူသော သူ့ဘဝ၏ မှတ်တမ်းများက သက် သေခံလျက် ရှိတော့သည်။ သူသည် သူ့မိရိုးဖလာမှ ပြောခဲ့ဆိုခဲ့ သွန်သင်ခဲ့သော- တရားပေါက်မြောက်ရန် ဘာသာရေး လူတန်းစားသို့ ကူးပြောင်းရမည် (လောကီ သာမန် လူသားဘဝကို စွန့်လွှတ်ရမည်) တရားဘာဝနာ ကျင့်ကြံရမည် စသည့်

မိရိုးဖလာ သွန်သင်မှုများ အလျောက် သူ့ကိုယ်တိုင် ရှေးဆရာ အစဉ်အလာ အတိုင်း လိုက်နာကျင့်ကြံခဲ့ရသည်သာ ဖြစ် တော့သည်။ ထူးချွန်ပေါက်မြောက်သော ကွန်ပျူတာ နည်းပညာတစ်ခုအား မတွေ့ရှိမှီ- အများနည်းတူ ကွန်ပျူတာပညာ အခြေခံအား လေ့ကျင့်ခဲ့သကဲ့သို့ပင်။ ထိုအခြေခံ အဆင့်တွင် သူသည် အများနည်းတူ မိရိုးဖလာ ဆရာစဉ် ဖွင့်ဆိုသည့် အတ္တဝါဒအား လက်ကိုင်ထားခဲ့သည်ပင် ဖြစ်တော့သည်။

မိရိုးဖလာ အတ္တဝါဒတွင် အတ္တသည် ဖန်ဆင်းရှင် ဖြစ်၏။ လောက၌ ရှိသမျှသည် အတ္တမှ ဖြာထွက်လာသော ဓါတ်တော်များ ကိန်းဝပ်လျက် ရှိ၏။ တနည်းအားဖြင့် အတ္တဓါတ်စု ဓါတ်မှုများ စုဖွဲ့ခြင်းဖြင့်သာ လောက၏ အရာများ ဖြစ်တည်လာရ၏ သို့ ဖြစ်၍ အရာရာတိုင်းသည် အတ္တများ ဖြစ်၏။- ဟု ဖြစ်သည်။ ထိုအချက်ကို အခြေခံလျက် ဘာသာရေး လူတန်းစား ဂိုဏ်း ဆရာများက- မိမိတို့ ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင် အတ္တများဖြင့် တစ်သားတည်းဖြစ်လျက် မူလဇစ်မြစ် အတ္တ အဖြစ်ခံယူကာ အခြား သူများနှင့် မတူ တမူထူးခြားလျက် ကိုးကွယ်ပူဇော်ခံ ဘုရားများ အဖြစ် ဖန်တီးယူခဲ့ကြတော့သည်။ သို့ဖြင့် လူသားချင်းကြား အမျိုးဇာတ်များ ကွဲပြားလာရတော့သည်။ အရာရာတွင် ဇစ်မြစ်အတ္တ ဗြဟ္မာကြီး၏ ဂုဏ်ဒြပ်များ ကိန်းဝပ်လျက် ရှိသည် (အာရ်ဗီစကားဖြင့် အရာရာ၌ အလ္လာဟ်ဆွေဖွတ်တော်များ ကိန်းဝပ်လျက် ရှိသည်) ဟူသော အကြောင်းပြချက်ဖြင့် ရုပ်ပွား ဆင်းတုများ ထုလုပ်ကိုးကွယ်သည့် ဓလေ့များ ဖြစ်တည်လာတော့သည်။

ထိုအခြေအနေဆိုးများမှ လူသားအပေါင်းအား ကယ်တင်နိုင်ရန်- ကိုယ်တော်ဂေါတမသည် **သဗ္ဗေသင်္ခါရာ အနိစ္စာ**- ဖြစ် တည် လာသမျှသော သင်္ခါရသညာများသည် မြဲခြင်း မရှိ ဟု ကြွေးကျော်လျက်၊ သင်တို့ ဆရာစဉ် ထင်မှတ်နေသော အတ္တ များသည် အနတ္တများသာ ဖြစ်၏ ဟု အတ္တနှင့် အနတ္တအား သရုပ်သဏ္ဍာန် ခွဲပြခြင်းသာ ဖြစ်သည်။ သင်္ခါရ လောက ဖြစ် သော ဤလောကီ လောကသည် ယာယီမျှသာ ဖြစ်၏။ ၄၀:၃၀။ အနစ်အရသာမရှိ ၂၉:၆၄။ ပေါ်ရိကမျှသာ ဖြစ်၏ ၃၀:၇ ဟု သွန်သင်ထားသော ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ၏ ဒသနနှင့်ကြည့်လျှင် ကိုယ်တော်ဂေါတမ ပြောဆိုသော သဗ္ဗေသင်္ခါရာ နိစ္စာ ဆို သည်မှာ ခြားနားခြင်း မရှိချေ။

သို့သော် ဤနေရာ၌ တိမ်မြုပ်နေသည်မှာ လောက အပေါင်း၏ အစ အဂ္ဂည (အာရ်ဗီ ဘာသာဖြင့် ဗဒီ) ပင် ဖြစ်တော့သည်။ လောက၏ အစကို အတ္တ (ဗြဟ္မာ) ဟု ခေါ်ဆိုသုံးစွဲရာမှ- မူလဇစ်မြစ် အတ္တနှင့် ဖြစ်တည်ခံများ ရောယှက်ရှုပ်ထွေးနေခြင်း (ရှရိမ်းခက်) ကို တိုက်ဖျက်ရသော ကိုယ်တော်ဂေါတမသည်-- ထိုရောယှက်ရှုပ်ထွေးနေသော ဝါဒီများအား တော်လှန် ပါယ် ဖျက်သမျှတွင် **အဂ္ဂညတည်းဟူသော မူလဇစ်မြစ်ကို ငါသိ၏။ ထိုထက်ပင် ပို၍ သိ၏ ထိုသို့သိသော်လည်း မှားသောအားဖြင့် မသုံးသပ်၊ ထိုသို့ မှားသောအားဖြင့် မသုံးသပ်သောကြောင့် ကိလေသာငြိမ်းခြင်းကို ကိုယ်တိုင်သိ၏။** ဟု ပြောဆိုပြီး သင်တို့၏ ဆရာစဉ် တွေးခေါ်ယူဆ ခံစားနေသော အတ္တ ဟု ပေါ်လွင်စေရန် **ဆရာဝါဒ သိလျက် ဟောနေသော အဂ္ဂည သည်** မဟုတ်သေး ဟုသာ ဟောပြောခဲ့သည်။ (သုတ်ပါထိကဝဂ် ပါဠိတော်- အဂ္ဂညသုတ် - အစဟုသိအပ်သော တရားကို ပညတ်ခြင်း၊ နှင့် ပိဋကတ် တစ်အုပ်လုံးရှိ အတ္တ (ဗြဟ္မာ) ဝါဒအား ပါယ်ဖျက်သမျှသော သွန်သင်ချက်များတွင် **ဆရာဝါဒ** ဆိုသည့် စကားလုံး ပါနေကြောင်း သေချာစွာ ဖတ်စေလိုပါသည်။)

လောက၏အစနှင့် မူလဇစ်မြစ်ဘုရားရှင်----- ဆက်လက်ဖတ်ပါရန်။